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 اعتراض انجمن واردکنندگان
 به رویه واردات خودرو

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو معتقد است که آیین نامه 
نگاشته شده برای واردات خودرو منجر به تحقق دو هدف 
اصلی آزادسازی واردات برای تعدیل بازار و کاهش قیمت ها 
نمی شود.به گزارش ایسنا، برخی معتقدند که در آیین نامه 
واردات خودرو و دستورالعمل آن، همچنان انحصار وجود 
دارد و مافیــای صنعت خودرو می خواهد به بحث واردات 
خــودرو نیز ورود کرده و به  نوعی قصد حکم فرمایی دارد. 
ضمن اینکه دو خودروساز بزرگ نیز به موضوع ورود کرده 
و قصد دارند، واردات را نیز دســت بگیرند.شــرکت های 
واردکننده رسمیِ عضو انجمن حضور ندارنددر این رابطه 
مهدی دادفــر- دبیر انجمن واردکننــدگان خودرو- در 
گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در موضوع واردات خودرو از 
فرآیند آیین نامه نویسی که از همان ابتدا هم دارای ایراد بود 
تا دستورالعمل ارائه شده، به قانون بهبود مستمر محیط 
کســب و کار در ماده 2 و 3 هیچ توجهی نشده است. این 
عدم اجرای قانون بسیار حائز اهمیت بوده و حتی ممکن 
است منجر به فساد شود.همچنین بند 3 قانون کسب وکار، 
دستگاه های اجرایی را مکلف کرده است که هنگام تدوین 
یا اصــاح مقــررات، برنامه ها و رویه هــای اجرایی، نظر 
تشــکل های اقتصادی ذی ربط را اســتعام کنند و مورد 
توجه قرار دهندوی بند 2 قانون بهبود مستمر کسب و کار، 
دولت را مکلف کرده است که در مراحل بررسی موضوعات 
مرتبط با محیط کسب وکار، برای اصاح و تدوین مقررات 
و آیین نامه ها، نظر کتبی اتاق ها و آن دسته از تشکل های 
ذی ربــط )اعــم از کارفرمایی و کارگری( را درخواســت 
و بررســی کند و هــرگاه لازم دید، آن ها را به جلســات 
دعوت کنند.تصریح کــرد: تاکنون هیچ نظری از انجمن 
واردکنندگان خودرو به عنوان تشکل ذی ربط، خواسته نشد 
و در هیچ یک از جلســات عضوی از اعضا و هیات مدیره 
انجمن حضور نداشته اند. گواه این موضوع، این است که در 
لیست شرکت ها و افرادی که مجاز به واردات شناخته اند، 
حتی یک شرکت  از شرکت های واردکننده رسمیِ عضو 

انجمن واردکنندگان خودرو حضور ندارد.
چراملاکوارداتخودرواعلامنمیشود؟

وی متذکر شــد: مگر می شــود قصد فروش یک کالا را 
داشته باشیم اما صنف و اتحادیه آن کالا و خود فروشنده 
یا واردکننده کالا، مشــارکت نداشته باشند و در عوض 
اتحادیه یا تشکل های دیگر و غیر مرتبط وارد عمل شوند؟ 
در مورد افرادی که برای واردات انتخاب و تایید صاحیت 
شده اند، چرا به صورت رسمی اطاعات منتشر نمی شود 
که بر چه اساس انتخاب شده اند؟ ما در جایگاه انجمن به 
این موضوع اعتراض داریم. کدام یک از این تایید شده ها، 
نماینده رســمی شرکت های خارجی در ایران هستند و 

چگونه خدمات پس از فروش را تضمین خواهند کرد؟
وارداتخودروکاریتجاری-بازرگانینیست

دادفر خاطرنشــان کرد: این دو از مــوارد اصلی ماک 
صاحیت برای واردات خودرو تعریف شــده اما چرا در 
زمانی که صحبت از شفافیت است، مستندات صاحیت 
این ها منتشــر نمی شــود و در سامانه شــفافیت قرار 
نمی گیرد؟ حقیقت ماجرا این اســت که واردات خودرو 
به جای آنکه کاری تجاری- بازرگانی باشد، بیشتر شبیه 
یک نمایش است. دبیر انجمن واردکنندگان خودرو، ادامه 
داد: رویه در پیش گرفته شده به معنی عدم انتشار صحیح 
اطاعات و عدم افشای فرآیندهاست. در حال حاضر اگر 
سازمان بازرسی کل کشور ســوال کند که شرکت ها و 
افرادی که اســامی آن ها به عنوان مجاز به واردات اعام 
شده است، بر چه اســاس و شاخصه ای انتخاب و تایید 
شــده اند، وزارت صمت چه پاسخی ارائه خواهد داد؟ اگر 
ســوال شود که چرا از انجمن و تشکل تخصصی واردات 
خودرو، هیچ فردی حضور ندارد چه پاســخی خواهند 
داد؟وی تاکیــد کرد: اعتقاد ما این اســت که انتخاب ها 
ناعادلانه است و همین انتخاب های نادرست، ایجاد یک 
انحصار خاص دولتی را دامن خواهد زد. اینکه تنها یک 
عده ای خاص یک کار را انجام دهند، انحصار خاص ایجاد 
خواهد کرد.انتخاب های نادرست و ناعادلانه برای واردات، 
قابلیت وقوع واردات نخواهد داشت؛ اصا و ابدا آیین نامه 
چیده شــده، فرآیندی وارداتی نیست و منجر به تعدیل 
بازار و کاهش قیمت ها نخواهد شــد. دادفر تصریح کرد: 
این آیین نامه منجر به تعدیل بــازار و کاهش قیمت ها 
نخواهد شد؛ چراکه به هیچ عنوان کار صورت گرفته، کار 
اجرایی و تخصصی نبوده است. آیین نامه و دستورالعمل 
تدوین شده، »غلط در غلط« است که در نهایت منجر به 
فساد خواهد شد. دلیل اصلی این غلط بودن نیز این است 
که قانون رعایت نشده است. این درحالیست که چنانچه 
قانون اجرا می شد، ممکن بود، موفقیت هایی حاصل شود.

وی افزود: تاکید کرده بودیــم که اگر واردات تحت این 
شرایط، به نفع مردم باشد و منجر به تعدیل بازار و کاهش 
قیمت ها شود، سکوت کرده و همکاری نیز خواهیم داشت؛ 
اما اکنون که موضوع واردات به یک معادله چندمجهولی 
تبدیل شــده و شــاخصه های آن نیز شفاف نیست، ما 
ســاکت نخواهیم ماند و پی گیری خواهیــم کرد.دبیر 
انجمن واردکنندگان خودرو گفت: اینکه اعام می کنند 
برخی واردکنندگان به سبب ورود به مسیر تولید، تمایل 
چندانی به واردات ندارند، درســت نیست. شفاف اعام 
کنند کدام واردکننده رسمی اعام کرده است که تمایل 
به واردات ندارد؟!چه بســاطی به راه افتاده است که برای 
هرکاری، یک سرِ بازی خودروسازان بزرگ هستند؟ به هر 
بهانه ای خودروسازان را به بازی می گیرند تا زیان هایشان 
را جبران کننددادفر در پاسخ به سوالی مبنی بر نقش موثر 
دو خودروساز بزرگ در امر واردات تصریح کرد: واهمه و 
هراس از شکســت محض این دو خودروساز عیان است 
و نمایندگان مجلس نیز به این موضوع اذعان داشــته و 
گایه مند بودند.وی افزود: خودروســازان، تولید کننده 
هســتند، پس چرا بایســتی به واردات هم دست درازی 
کرده و مورد حمایت قرار گیرند؟ چه بساطی به راه افتاده 
است که برای هرکاری، یک سرِ بازی، خودروسازان بزرگ 
هستند؟ به  هر بهانه ای خودروسازان را به بازی می گیرند 

تا زیان هایشان را جبران کنند. 

خبر

مدیرعاملبیمهایراندرآیینبزرگداشتهشتادو
هفتمینسالگردتاسیسشرکتعنوانکرد:

بیمه ایران با هوشمند سازی فرآیندهای 
بیمه گری تحول بزرگی در صنعت بیمه 

کشورایجاد کرده است
حسن شریفی رئیس هیات مدیره و مدیر عامل بیمه ایران 
در آیین بزرگداشت هشتاد و هفتمین سالگرد تاسیس بیمه 
ایران عنوان کرد : بیمه ایران با هوشمند سازی فرآیندهای 
بیمه گری تحول بزرگی در صنعت بیمه کشور ایجاد کرده 
است. شعار ما در تحقق این هدف “ ما می توانیم “ بود 
، با این هدف ســامانه بیمه ایران من عملیاتی شد و این 
فرآیند بدون نگاه انتفاعی و صرفا بر اساس توسعه خدمات 
، کاهش ترافیک ، کاهش رفت و آمد مردم و حذف کاغذ 
در کنار نقش حاکمیتی بیمه ایران در صنعت بیمه صورت 
گرفت . همین رویکرد باعث شد بیمه ایران حضوری فعال 
 در پنجره ملی خدمات دولت هوشــمند داشــته باشد.

به گزارش روابط عمومی بیمه ایران، حســن شریفی در 
این آیین که با حضور ســید احسان خاندوزی وزیر امور 
اقتصادی و دارایی ، مشــعلی فیــروز آبادی قائم مقام و 
اعضای هیات عامل بیمه مرکزی، مدیر عامل و اعضای 
هیات مدیــره بیمه ایران، مدیران عامل شــرکت های 
بیمه و دبیر ســندیکای بیمه گران ایــران ، معاونین و 
مدیران ســتادی و اجرایی و نمایندگانی از انجمن های 
صنفی نمایندگان و جمعــی از بیمه گذاران بیمه ایران 
در ساختمان مرکزی این شرکت برگزار شد، با تجلیل از 
غیرت ملی موسسین شرکت ، افزود : بیمه ایران 88 سال 
در کنار مردم بوده و در بحران های مختلف اقتصادی از 
جمله جنگ نفتکشها ، بحران بیمه توسعه و حادثه تلخ منا 
و موارد بیشمار دیگر ، یاری رسان مردم بوده است و این 
 مسیر خدمت رسانی را به طور مستمرادامه خواهد داد.

مدیر عامل بیمه ایران با اشاره به حضور شعب و نمایندگی 
های بیمه ایران در سراسر کشور ، استفاده از نرم افزار های 
هوشمند و نیروی انسانی کاردان و همدل را از سرمایه ها 
و توانمندی هــای این مجموعه برشــمرد و با تشــریح 
اقدامات جدید بیمه ایران گفت: تمرکز و تاکید ما بر ارائه 
خدمات هر چه بهتر پس از فروش بنا شــده است. این 
خدمات در رشــته های مختلف در حال انجام است و در 
خسارت اتومبیل، نمونه ای از محصول جدید “ اپلیکیشن 
 ســامانه بیمه ایران من “ را امروز رونمایی خواهیم کرد.

رئیــس هیات مدیره در خصوص موضــوع انتصابات در 
بیمه ایران تصریــح کرد : یکــی از موضوعات مهم در 
برنامه راهبردی بیمه ایــران رعایت عدالت و جلوگیری 
از بروز انحرافات و شخصی سازی فرایندها و بکارگیری 
ارزیابــی 360 درجه و فراخــوان از همه همکاران برای 
تصدی پست های مختلف مدیریتی بود و در این زمینه 
 بازخوردهای خوبی نیز از همکاران گرفته شــده است .

شریفی در ادامه تاکید کرد : یکی از موانع توسعه فروش 
در صنعت بیمه، تمرکز در تصمیم گیری و عدم اعطای 
اختیارات است . در بیمه ایران با فراهم نمودن بسترهای 
مناسب تفویض اختیار در بستر نرم افزار توانستیم عاوه بر 
افزایش کارایی، نظارت موثرتری بر فرآینده ها داشته باشیم 
. .همچنین برای اولین بار در صنعت بیمه خانه فرهنگ 
در بیمه ایران تاسیس شــد تا محفلی برای جمع آوری 
خاطرات پیشکســوتان و محلی برای تضارب آرای بین 
 نسل کنونی و نسل قدیم و تلفیق قدمت و دانش باشد.

وی نیاز اصلی صنعت بیمه کشور را ا انسجام و همدلی 
دانست و اظهار داشت : بیمه ایران سرمایه ملی ومتعلق 
به همه اقشار کشور است. شرکت های بیمه میتوانند با 
انسجام ، هم دلی و دوستانه ، اندوخته های خود را برای 
خدمت رســانی هر چه بهتر در اختیار مردم قرار دهند. 
قطعا با همراهی همه شرکت های بیمه و یاری رسانی آنها 
به همدیگر شاهد کاهش بسیاری از هزینه های اضافی 

تحمیل شده به صنعت بیمه خواهیم بود.

پرداخت سود روزشمار تا 22 درصد 
 )ETF(با ارائه صندوق های قابل معامله

بانک گردشگری 
 )ETF( بانک گردشگری با ارائه صندوق های قابل معامله 
با نرخ سود روز شمار تا 22 درصد سالانه ) تحت نظارت 
سازمان بورس و اوراق بهادار( در خدمت همه مشتریان 
بخصوص مشــتریان حقوقی در راستای  بهره مندی از 
معافیت مالیاتی اســت.به گزارش روابط عمومی بانک 
گردشگری، هدف از تشکیل صندوق سرمایه گذاری قابل 
معامله)ETF(، جمع آوری سرمایه از سرمایه گذاران و 
تشکیل ســبدی از دارایی ها و مدیریت این سبد است. 
با توجه به پذیرش ریســک مورد قبول، تاش می شود 
بیشترین بازدهی ممکن نصیب ســرمایه گذاران شود.

مزیت های صندوق های ســرمایه گذاری ETF بانک 
گردشگری شامل نرخ سود روز شمار 22 درصد سالانه، 
معافیت مالیاتی معامات واحدها، افزایش نقدشوندگی 
واحدهای صندوق با وجود عملیات بازارگردانی، تخصیص 
بهینه دارایی ها)متنوع ســازی( با حذف هزینه و صرف 
زمان اندک، سادگی، سهولت و سرعت در معامله، کاهش 
زمان تصفیه نســبت به صندوق های فعلی و همچنین 
خرید و فروش آناین واحدهای صندوق است.ســرمایه 
گذاری در صندوق ETF بانک گردشگری به دو صورت 
اینترنتی و مراجعه حضوری به شــعبه اســت. در روش 
اینترنتی )آنایــن( در صورتی که مشــتری دارای کد 
بورسی بوده و دسترسی معامات آناین بازار سرمایه را 
نیز دارد، می تواند از طریق دسترسی آناین خود صندوق 
های ETF را مانند ســهم در بازار معامله کند.در روش 
مراجعه حضوری، مشتری می تواند با مراجعه به شعب، 
صندوق های ETF را از سبد محصولات بانکداری جامع 
خریداری کند.صندوق های ETF نوعی از صندوق های 
سرمایه گذاری هستند که از دارایی های متنوع تشکیل 
شــده و واحدهای آن در طول روز مانند ســهام در بازار 
سرمایه معامله می شود و ساختاری شبیه صندوق های 
سرمایه گذاری مشترک دارند؛ یعنی می توان در ساعات 
و روزهایی که بازار معامات سهام بازار است ، یک یا چند 

واحد از یک صندوق ETF را خرید و فروش کرد.

بانک و بیمه همدلی| اگــر این روزها گذرتان بــه داروخانه 
خورده، حتمــا از اوضاع تلخ بیماران یا اطرافیان 
نسخه به دست برای خرید چند عدد قرص، سرم 
یا سرنگ خبر دارید. گزارش های خوبی به دست 
»همدلی« درباره اوضاع دارو نرســیده؛ قصه های 
تلخی که گاه از افزایش عجیب قیمت ها می گویند 
یا حتی حکایت از نایاب شدن آنتی بیوتیک و سرم 
دارد. برخی از نایاب شدن شربت دیفن هیدرامین 
خبر می دهند و خیلی ها اما دغدغه افزایش عجیب 
قیمــت انواع دارو را دارند. بارها رســانه ها درباره 
آشــفته بازار دارو گزارش تهیه کرده اند، اما آنطور 
که رصد فعلی اوضاع نشــان می دهد، بحران در 
داروخانه ها همچنان ادامه دارد. حدود یک  سال 
پیش بود که برخی رسانه ها از رسیدن قیمت برخی 
داروهای سرطانی به 200 میلیون تومان در بازار 
آزاد خبر داد؛ گزارشی که نشان می داد داروخانه ها 
با وجود داشتن دارو، آن را نمی فروشند، بعد از یک  
سال حالا درست در روزهایی که انتظار می رفت، 
اوضاع بهتر شود، همچنان این گزارش های تلخ 
شنیده می شود؛ »من مشکل مغز استخوان دارم و 
باید داروی روکسولیتینیب )جاکاوی(مصرف کنم 
متاسفانه تحت پوشش نیست و باید از بازار آزاد 
تهیه کنم. هر بســته مصرف یک ماه 3۵میلیون 
تومان است که با ماهی ۵ میلیون درآمد قادر به 
تهیه آن نیستم«، »قیمت هر بسته داروی مورد 
نیازم به 7۵ میلیون تومان رســیده«، »هر عدد 
قرص مادرم 22 میلیون تومان است«. گزارش ها 
درباره اوضاع آشفته دارو در حالی است که چند 
وقت پیش معاون وزیر خارجه خطاب به سفرای 
خارجی مقیم تهران گفت: »تاکنون اســمی از 
زهرا پاپی و امیرحســین نارویی ۱0 ساله و 623 
بیمار تالاسمی که از اردیبهشت ۱3۹7 به خاطر 
تحریم های یک جانبه و محرومیت از دسترســی 
به دارو به قتل رســیده اند، به گوش تان نخورده 
است؟«. این ها در حالی است که چند روز پیش 
تجارت نیوز نوشت: »داروی بیماران عفونی و انگلی 
نایاب شــد؛ آلبندازول 400، که هر بسته ۱00 
عــددی آن ۱۹2 هزار تومان قیمت خورده، تنها 
در خیابان ناصرخسرو تهران، آن هم در بسته 60 
عددی و با ۱0 برابر قیمت یافت می شود«. همه 
این ها در حالی است که مدیر روابط عمومی بانک 
مرکزی چند ماه پیش در توییتر خود نوشــت: 
»بانک مرکــزی بــرای واردات دارو، معادل یک 
میلیــارد دلار به این امر اختصــاص داد«. با این 
همه اما اوضاع دارو همچنان وحشتناک گزارش 

می شود. 
چرابرخیاقلامداروییکمیابشد؟

رئیس سندیکای تولیدکنندگان مواد شیمیایی، 
دارویی و بسته بندی دارویی با اشاره به مشکات 
شرکت های دارویی برای تامین سرمایه در گردش، 
گفت: علت کمبود برخی از اقــام دارویی عدم 
سازماندهی جلسات بازخوانی، ارتباط با شرکت ها، 
برنامــه ریزی و قیمت تعیین شــده پایین برای 

محصولات نهایی بوده، اما کمبود سرم تعجب آور 
است.

فرامرز اختراعی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
قانون تغییر کــرده و ارز 4200 تومانی به غیر از 
برخی اقام محدود دارویی تمام شده، وجود ندارد، 
اظهار کرد: مابقی داروها با ارز نیمایی وارد می شود. 
در حال حاضر دو دســته کالا در گمرک وجود 
دارد؛ اول کالاهایــی که در مقطعی با ارز 4200 
تومانی وارد شــدند، اما در زمان ترخیص نرخ ارز 
تغییر کرده و این مابه التفاوت بسته به میزان حجم 
واردات، رقم سنگینی است. این افراد باید حدود 
هفت برابر پول پرداخت کنند، اما منابع مالی مهیا 

نیست.
بانکمرکزیبرایصنایعداروییاستثنا

قائلشود
وی افزود: »واردکنندگان باید بتوانند وام بگیرند 
یا پرداخت را زمان دار کنند. گمرک هم سلســله 
مقرراتی برای کمک تعیین کرده اســت. در این 
شرایط جدید بانک ها باید ورود کنند و تسهیات 
ارائه کنند، اما بانک ها هم سیاست های انقباضی 
دارند. در شــرایطی که نیاز به سرمایه در گردش 
واحدها هفت تا هشــت برابر شــده، اتخاذ این 
سیاست ها مساله عجیبی است. دولت باید بانک ها 
را مکلف کند که برای صنایع دارویی تسهیات را 
افزایش دهند و شرایط نشدنی مقرر نکنند. بانک 
مرکزی باید به سرعت برای صنایع دارویی، استثنا 

قائل شود تا این مشکات برطرف شود«. 

 اختراعی با اشــاره به تغییر نرخ مالیات بر ارزش 
افزوده، اظهار کرد: »مالیات بر ارزش افزوده قباً بر 
اساس نرخ 4200 تومانی محاسبه می شد، اما الان 
بر اساس ارز نیمایی است. البته هفته گذشته برای 
دارو از ۹ درصــد به 2 درصد کاهش پیدا کرد. اما 
به دلیل شوک وارد شده در تغییر نرخ، در مجموع 
مشکل تامین نقدینگی برای ترخیص همچنان 

پابرجاست«. 
البته به گفته رئیس سندیکای تولیدکنندگان مواد 
شــیمیایی، دارویی و بسته بندی دارویی کمبود 
برخــی از اقام دارویی از ایــن وضعیت اثرپذیر 
نبــوده، چراکه تامین مواد موثــره دارویی، مواد 
جانبی و بسته بندی وضعیت بدی ندارد و عمدتا 
تولیدکنندگان داخلی برای تامین این مواد برای 
تولید داروهایی که کمبود داشتند، مشکلی ندارند.

وی افزود: »اما برنامه ریزی شرکت های دارویی که 
باید این مواد را به شــکل نهایی دارو در بیاورند 
و قیمت منطقی هم گرفته باشند تا تولید برای 
آن ها توجیه داشته باشد، دچار چالش هایی است 
که باید سازمان غذا و دارو آنها را حل کند، وگرنه 

مسئله پابرجا می ماند«. 
لزوماصلاحقیمتها

به گفته رئیس ســندیکای تولیدکنندگان مواد 
شیمیایی، دارویی و بسته بندی دارویی، در حال 
حاضر از نظر مواد اولیه، بســته بندی و ظرفیت 
شــرکت های داروســازی وضعیت خوب است. 
مشکل عدم سازماندهی جلسات بازخوانی، ارتباط 

با شرکت ها، برنامه ریزی و قیمت تعیین شده برای 
محصولات نهایی بوده است. برای مثال قیمت های 
پایین برای سوسپانسیون های کودکان تعیین شده 
که باعث شده تولید توجیه نداشته باشد. اما برخی 

از این ها اصاح شده است.
وی افزود: »کارشناسان اقتصادی خوبی در نظام 
دارویی هســتند که می توانند قیمت مناسب را 
تعیین کنند. قانون هم قانون مناسبی است که بر 
اساس آن باید بر اساس قیمت تمام شده قیمت 
محصولات تعیین شود. در حال حاضر باید مراکز 
علمی تخصصی، مثل وزارت اقتصاد و ســازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان به کار 
گرفته شــوند و کارشناسان در یک برنامه ضرب 
العجل بیایند و قیمت تمام شده را کنترل کنند تا 
سود معقولی برای شرکت های داروسازی تعیین و 

آن ها را مکلف به تولید کنند«. 
اختراعی با بیان اینکه هر شرکت معمولاً ده ها قلم 
دارو تولید می کند، گفت: در گذشته اگر شرکت 
در یک قلم دارو زیان می کرد، سازمان غذا و دارو 
وعده می داد در اقام یا شرایط دیگر جبران شود 
تا تولید عقب نیافتد. پس این جلسات بازخوانی 
باید به سرعت برگزار و کمیسیون قیمت گذاری 
هم سریع قیمت ها را اصاح کند. با این اقدامات 

دلیلی برای کمبود دارو نخواهد بود.
کمبودسرمتعجبآوراست

وی در پاسخ به سوالی درباره کمبود آنتی بیوتیک 
و سرم، تصریح کرد: »دلیل کمبود آنتی بیوتیک، 
مواردی است که گفته شد. اما کمبود سرم تعجب 
آور است، چون ظرفیت تولید سرم خیلی بالاست. 
بخــش درمان باید دلیل مصرف بالا را بررســی 

کند«. 
به گفته رئیس ســندیکای تولیدکنندگان مواد 
شیمیایی، دارویی و بسته بندی دارویی، ظرفیت 
تولید کشور ۱۵ میلیون ســرم در ماه است و با 
صدور مجوز واردات، سه تا چهار میلیون سرم هم 
وارد می شود. در این شرایط کمبود سرم منطقی 
نیست. رئیس سابق سازمان غذا و دارو گفته بود 
که افزایش عمل های جراحی بعد از کرونا باعث 
افزایش تقاضای سرم شده، اما این موارد نمی تواند 
باعث کمبود سرم شود. حتما اشکالی وجود دارد 

که باید بررسی شود.
وی افزود: »شــرکت های پخش باید در تقسیم 
منطقی ســرم دقت بیشتری کنند. ممکن است 
برخی از داروخانه ها و بیمارســتان های مصرف 
کننده پــول کافــی پرداخت نکرده باشــند و 
شــرکت های پخش نیز به مراکــزی که بدهی 
کم تر دارند یا بیشتر مورد اعتماد هستند پخش 
می کنند. اما علی رغم اینکه وصول مطالبات مهم 
است، نباید اجازه دهیم کمبود غیرعادلانه ایجاد 
شود و برخی شهرها و مراکز دچار بحران شوند. به 
نظر می رسد این موضوع از هم گسستگی انضباط 
ساماندهی است، وگرنه نباید کمبود سرم داشته 

باشیم«. 

گزارش»همدلی«ازوضعیتبحرانیکمبود
وگرانیدرداروخانههایکشور

دردِ بی درمانِ دارو

همدلی|مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایــران گفت: در حال 
حاضر ظرفیت تولید نفت ایران بیش از ســه میلیون و 800 
هزار بشکه است و طبق برنامه تا پایان سال این میزان به چهار 
میلیون بشکه می رسد و همواره مذاکرات فشرده ای با مشتریان 
جدید، قدیمی و متعدد برای افزایش ظرفیت صادرات نفت در 
حال انجام اســت.به گزارش ایسنا، محسن خجسته مهر امروز 
در حاشیه مراســم اولین کنفرانس بهره دهی چاه ها در جمع 
خبرنگاران بــا بیان این که وضعیت صادرات نفت نســبت به 
ماه های گذشته رضایت بخش تر است اظهار کرد: بازار نفت یک 
بازار سیال و داینامیک است و ما همیشه کسب و کار صادرات 
نفت را به عنوان یک کسب و کار دائمی و فشرده پیش می بریم.

وی بــا بیان این که در پایان هفته آغاز عملیات اجرایی میدان 
ســهراب که با کشور عراق مشترک است در استان خوزستان 
آغاز می شــود گفت: تا دو هفته آینده قرارداد لایه نفتی پارس 
جنوبی عملیــات اجرایی خود را آغاز می کند همچنین ردیف 
دوم پالایشگاه فاز ۱4 پارس جنوبی نیز با موفقیت راه اندازی و 
تکمیل شده و گاز آن نیز در اختیار شبکه سراسری قرار گرفته 
است.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اضافه کرد: ظرفیت این 
پالایشگاه ۵6 میلیون مترمکعب بوده و از دی ماه سال گذشته 
تاکنون دو ردیف با موفقیت راه اندازی و به بهره برداری رسیده و 
تا پایان آذرماه، ردیف سوم آن به بهره برداری می رسد و نهایتا تا 

پایان سال تا چهار ردیف به بهره برداری می رسد.
مشارکتدانشبنیانهادرافزایشبهرهدهیچاههای

نفتوگاز
وی با اشــاره به مشارکت شرکت های دانش بنیان در افزایش 
بهره دهی چاه های نفت و گاز اظهار کرد: براساس مصوبه شورای 
اقتصاد و اقدامات چندین ماه گذشــته به ویژه از زمان دولت 
سیزدهم مقرر شد که یک ظرفیت حدود 700 حلقه چاه کم 
بازده به ارزش ۵00 میلیون یورو در اختیار شرکت های دانش 
بنیــان قرار بگیرد به طوری که هر شــرکت می تواند در بازده 
زمانی سه ســاله پنج حلقه چاه کم بازده را به بازده حداکثری 
برساند.خجســته مهر با بیان این که بیش از 40 شرکت دانش 
بنیان پایان مراحل ارزیابی را ســپری کرده اســت و به زودی 
قراردادهای متعدد با شــرکت های دانش بنیان در این راستا 
منعقد خواهد شد، گفت: هر کدام از شرکت های دانش بنیان 
لازم است که با شرکت های خدمات دهنده فنی چاه ها همکار 

شوند و امکانات در اختیارات آنها قرار خواهد گرفت.
وی اضافه کرد: از ظرفیت تبصــره ۱8 قانون بودجه ۱40۱ و 
همچنین از ظرفیت مالی و ضمانت نامه های صندوق پژوهش 
و صنعت نفت برای دریافت تســهیات استفاده خواهیم کرد 
و بــه طور کلی هر نوع همکاری را برای به بلوغ رســاندن این 
شرکت های دانش بنیان و استفاده حداکثری از ایده های آنها 

انجام می دهیم.

تیمفنیشرکتهایروسیدرتهرانمستقرشدهاند
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با اشــاره به دستاوردهای 
صورت گرفته در ســفر روســیه گفت: ارائه و تشریح آخرین 
وضعیت پیشــرفت فیزیکی و مالی قرارداد هفت میدان نفتی 
مورد بحث و بررسی قرار گرفت و در خصوص آخرین مطالعات 
زمین شناسی و مطالعات مخزنی که در راستای آن تفاهم نامه 
40 میلیارد دلاری با شرکت های روسی انجام شد نیز گفت وگو 
کردیم.وی با تاکید بر این که تیم فنی شــرکت های روســی 
ذیربط در تهران مستقر شده اند و به زودی نیز تیم راهبری این 
پروژه های مربوط جهت ادامه مذاکرات فنی و آخرین وضعیت 
زمین شناســی و مخزنی در اواخر نوامبر به تهران می آیند تا 
بحث هــای صورت گرفته را ادامه دهیــم و امیدواریم که این 

بحث ها را منجر به قرارداد نهایی کنیم.
خجسته مهر در خصوص سوآپ فرآورده نیز ادامه داد: با برخی از 
کشورهای روسی دراین راستا قرارداد منعقد کردیم و همچنین 

از غیر از کشور روسیه سوآپ فرآورده انجام خواهیم داد.
فاز ۱۱ پارس جنوبی زمستان به تولید می رسد

مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با اشاره به آخرین اقدامات 
صورت گرفته برای فاز ۱۱ پارس جنوبی گفت: در زمســتان 
امسال به توفیق الهی این فاز به تولید گاز می رسد که ظرفیت 

آن نیز ۱۱ میلیون مترمکعب است.
وارداتگازنداریم

خجسته مهر با تاکید بر این که در حال حاضر واردات گاز نداریم 
اظهار کرد: شــرکت ملی نفت ایران حداکثــر تولید گاز را در 
زمستان امســال خواهد داشت و اگر مصرف کنندگان مصرف 
بهینه داشته باشند و صرفه جویی کنند ان شاالله با مشکل مواجه 
نخواهیم شد.وی ادامه داد: اکنون روی سوآپ فرآورده متمرکز 
هســتیم و برنامه داریم که ســوآپ گاز را نیز از طریق شرکت 
ملی گاز انجام دهیم.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با بیان 
این که ظرفیت تولید گاز خام در کشــور اکنون بیثش از یک 
میلیارد مترمکعب در روز است ادامه داد: ان شاالله که این میزان 
نسبت به سال قبل کاهش نداشته باشد و باید توجه داشت که 
میزان مصرف بالا می رود و ما میزان تولید را کاهش نمی دهیم.

خجسته مهر در خصوص برنامه های صورت گرفته برای افزایش 
تولید گاز نیز تصریح کرد: امســال برنامــه افزایش تولید را در 
دستور کار داریم اما رقم آن متفاوت است. بخشی از این افزایش 
از طریق فاز ۱4 محقق می شــود و بخش بیشتری را می توانیم 
فرآورش کنیم همچنین فاز ۱۱ نیز به مدار تولید خواهد آمد و 
در حوزه مناطق نفت خیز جنوب و شرکت نفت مناطق مرکزی 
نیز در حوزه تولید گاز برنامه هایی در دست اجرا است.مدیرعامل 
شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: مناطق نفت خیز جنوب عمدتا 
از واحدهای گاز مایع و یا NGL هستند و مناطق نفت مرکزی از 
میادین مستقل افزایش تولید خواهند داشت و ان شاالله مشکلی 
ایجاد نخواهد شد.خجسته مهر با اشاره به سرمایه  گذاری شرکت 
ملی نفت ایران برای توســعه میادین نفتی و گازی گفت: این 
سرمایه  گذاری از طرق مختلفی انجام می شود بخشی از آن از 
منابع داخلی است که در قالب بودجه های سنواتی درج می شود 
و بخشــی نیز در قالب قراردادهای IPC و قراردادهای مربوط 
به سرمایه گذاران خارجی و همچنین فاینانس داخلی هستند. 
بدین گونه که قرار نیســت کل سرمایه گذاری از منابع داخلی 

شرکت ملی نفت تامین شود.
طرحتوسعهیکپارچهمیدانآزادگاندردستورکار

وی با اشــاره به آخرین وضعیت توســعه میدان نفت آزادگان 
اظهار کرد: بــه زودی مطالعه طرح توســعه یکپارچه میدان 
آزادگان در شــرکتی که به تازگی تحت عنوان دشت آزادگان 
اروند ثبت شــده آغاز می شود. از قبل نیز چنین طرحی وجود 
داشــت اما اکنون شــتاب حداکثری گرفته است.مدیرعامل 
شــرکت ملی نفت ایران ادامه داد: تا اواخر ســال گذشته 20 
حلقه چاه جدید به تولید آمد و تا یک ماه آینده نیز ۱0 حلقه 
چاه جدید وارد مدار تولید می شــود و تا پایان سال خبرهای 
خوبی را در این حوزه خواهیم شنید. اکنون از وضعیت راضی 
هستیم چرا که میدان آزادگان جنوبی در بخش توسعه و تولید 

شتاب خوبی گرفته است.
متعهدبهاستفادهحداکثریازساختداخلهستیم

خجسته مهر در پاسخ به ســوالی در خصوص ورود تجهیزات 
و ســرمایه روس ها اظهــار کرد: ما متعهد به قانون اســتفاده 
حداکثری از ســاخت داخل هستیم و تا این لحظه این قانون 
رعایت شده است.به گفته وی، متناسب با نیازی که در کشور 
داریم و شرکت پخش و پالایش اعام می کند سوآپ از روسیه 
انجام می شــود به گونه ای که در شرایطی که نیازمند هستیم 
ســوآپ غیرهمنام و در شــرایطی که نیاز کشور کاهش پیدا 

می کند سوآپ همنام انجام می شود.
کشتیاوشنیکدرعسلویهمستقرشد

وی در خصــوص آخرین وضعیت کشــتی اوشــنیک گفت: 
خوشــبختانه این کشتی غول پیکر در منطقه عسلویه مستقر 

شده است.

معاونوزیرنفتخبرداد

مذاکرات فشرده با مشتریان جدید برای صادرات نفت


